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1. RIL-SENIORIT  

RIL-Seniorit on RILin jäsenryhmä, jonka tarkoituksena on palvella eläkeikäisiä jäseniä. 
Valtakunnallisen toiminnan lisäksi Senioreilla on aluetoimintaa Lounais-Suomessa (Turku), 
Pirkanmaalla (Tampere) ja Pohjois-Suomessa (Oulu).  

Senioreihin voivat kuulua kaikki 63 vuotta täyttäneet RILin jäsenet sekä ne 55 vuotta täyttäneet 
jäsenet, jotka ovat eläkkeellä. Seniorien puolisot ja lesket ovat myös oikeutettuja osallistumaan 
seniorien toimintaan. 

Kertomusvuonna liittyi uusia jäseniä senioreihin 63. 

Vuoden 2023 lopussa Senioreihin kuului 1146 jäsentä (2022 lopussa 1194 ja 2021 lopussa 1168).  

 

2. TAPAHTUMAT JA MUU TOIMINTA 

Seniorien toiminta palautui kertomusvuoden aikana koronaepidemiaa edeltävälle tasolle. 
Kulttuuritapahtumia oli lähes viikoittain ja ammatillisia tilaisuuksia, ekskursioita, vierailuja, retkiä 
ja torstaiesitelmiä järjestettiin niin ikään varsin paljon. Ohjelmassa oli myös sekä kulttuuria ja 
ammatillista tutustumista sisältäviä retkiä. Uusina toimintamuotoina tulivat golf-tapaamiset sekä 
Teams-ekskursiot eri kaupunkeihin.  
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Seuraavassa on luettelo toteutetuista tapahtumista osallistujamäärineen: 

Sääntömääräiset kokoukset 

22.3. pidettiin Seniorien kevätkokous RILin toimistolla. Läsnä oli 16 senioria. Kokouksessa 
hyväksyttiin vuoden 2022 toimintakertomus ja keskusteltiin kuluvan vuoden suunnitelmista ja 
toiveista tapahtumakalenteriksi. 

31.10. pidettiin Seniorien syyskokous Pasilassa, isäntänä WSP ja tj. Harri Yli-Villamo. Tilaisuudessa 

julkistettiin professori Pentti Muroleen blogeista toimitettu kirja ”Entäs jos”. Syyskokouksessa oli 

paikalla 17 senioria. Kokouksessa valittiin kahden erovuoroisen johtoryhmän jäsenen tilalle 

seuraavaksi kaksivuotiskaudeksi Pekka Rantamäki ja Olli Hämäläinen. Auni Palo, Tapio Aho, Juha 

Hetemäki ja Kyösti Oasmaa valittiin jatkamaan toiseksi kaksivuotiskaudeksi. Kokous käsitteli myös 

ensi vuoden toimintasuunnitelman, joka hyväksyttiin.    

Esitelmät ja vierailut 

 
17.1. ja 24.1. tutustuimme Pikku-Finlandiaan. Osallistujia oli yhteensä 40 senioria aveceineen. 

26.1. lounasesitelmän piti Suomirata Oy:n toimitusjohtaja Timo Kohtamäki aiheesta ”Uudet 

ratahankkeet, hankeyhtiöiden toimintamalli ja erityisesti Suomirata” 43 innokkaalle kuuntelijalle ja 

keskustelijalle. Timo keskittyi Suomiradan eli Hki-Tre radan vaihtoehtoihin ja alustaviin 

kustannusarvioihin ja hankkeen hyötyihin.  

31.1. ekskursio Tuusulan uuden hirsikoulun (Monio) työmaalle. Tämä Tuusulan lukio- ja 

kulttuuritalotyömaa palkittiin Vuoden 2022 työmaana, urakoitsijana Lujatalo Oy. Puu-

betonihybridirakennus herätti vilkasta keskustelua koko esittelykierroksen ajan. Ekskursiolle 

osallistui 18 senioria. 

15.2. vierailimme Espoon metron päämajalla ja pääsimme tutustumaan Sammalvuon varikolle 

metron huolto- ja korjaustiloihin. Länsimetro Oy:n toimitusjohtaja Ville Saksi piti meille ansiokkaan 

esityksen projektijohtamisesta, ja projektinjohtaja Kimmo Leivo esityksen kaupunkikehityksestä 

metroradan varrella. Mukana oli kaikkiaan 28 senioria ja avecia. 

16.2. Fingrid Oyj:n toimitusjohtaja Jukka Ruusunen kävi alustamassa Suomalaisella Klubilla 

aiheesta “Suomen energiajärjestelmän modernisointi”. Paikalla oli 38 kuulijaa. 

10.3. olimme Helsingin Sataman vieraina Länsisatamassa. Sataman projektinjohtaja Ari Parviainen 

kertoi sekä matkustaja- että tavaraliikenteen kehittämisnäkymistä ja kaupunginkanslian 

projektinjohtaja Katariina Baarman Länsisataman maaliikenneyhteyksien 

parantamisvaihtoehdoista. Paikalla oli 30 kuulijaa. 

16.3 lounasesitelmän aiheena oli Kiinan talous ja rakentaminen. Esitelmän piti 

vanhempiekonomisti Juuso Kaaresvirta Suomen Pankin nousevien talouksien tutkimuslaitokselta. 

Esitelmää oli kuuntelemassa 40 senioria. 
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23.3. vierailimme Kruunusillat raitiotien projektitoimistolla. Hanketta ja sen rakennusvaiheita 

esitteli hankejohtaja Ville Alajoki. Paikalla oli 30 kuulijaa. 

28.3. pidettiin RILin toimistossa senioreiden, nuorten ja rakennuttaminen ja projektinjohto –

tekniikkaryhmän toteuttama urakertomuspilotti. Haastattelumuotoisessa tilaisuudessa olimme 

humaanin insinöörin ja joukkueenrakentajan Jaakko Heikkilän uran äärellä. Paikalla meitä oli 

kymmenkunta kiinnostunutta ja saman verran etänä.  

18.4. olimme SKOL ry:n vieraana Teknologiateollisuuden tiloissa. Toimitusjohtaja Helena 

Soimakallio kertoi konsulttialan ajankohtaisista kysymyksistä. Tilaisuuteen osallistui 15 henkilöä. 

19.4. lounasesitelmän aiheena oli ”Terve ikääntyminen”. Professori, emeritus THL:n pääjohtaja 

Pekka Puska valotti aihetta monipuolisesti 53 kuulijalle. 

26.4 vierailimme SRV Oyj:n työmaalla – Wood City II – Jätkäsaaressa. Työmaapäällikkö Aki 

Haapakoski esitteli työmaan. Tilaisuuteen osallistui 10 henkilöä. 

4.5. vierailimme 15 hengen voimalla Fintrafficissa ja sen tieliikenteen ohjauskeskuksessaPasilan 

virastokeskuksessa. 

7.8. noin 40 senioria aveceineen pääsi testaamaan Raide-Jokerin reittiä uudella pikaratikalla 

Roihupellosta Keilaniemeen ja takaisin. 

7.9. vierailimme Laakson sairaalan rakennustyömaan big-roomissa, jossa meille esiteltiin, miten 

allianssimallilla rakennettavan Laakson yhteissairaalan johtamista, suunnittelua ja rakentamista 

toteutetaan. Vierailussa oli mukana 30 senioria. 

19.9. vierailtiin Helen Oy:n pääkonttorissa Kampin Sähkötalossa. Läsnä oli 30 senioria. Helenin 

johtava asiantuntija Timo Arponen kertoi meille Helenin matkasta kohti hiilineutraalia 

energiantuotantoa 2030. Hiilineutraali energiantuotanto rakennetaan useista paloista. 

28.9. lounasesitelmän aiheena Suomalaisella klubilla oli vetytalous. EK:n johtava 

ilmastoasiantuntija Janne Peljo arvioi vetytalouden näkymiä Suomessa. Vety on uusi 

läpimurtoteknologia, jota tarvitaan ilmastokäänteen aikaansaamisessa. Paikalla oli runsas 50 

kuulijaa. 

5.10. järjestimme ekskursion Helsingin Seudun Ympäristöpalvelut Oy:n Blominmäen 

jätevedenpuhdistamolle. HSY:n toimitusjohtaja Tommi Fred ja toimialajohtaja Mari Heinonen 

kertoivat, miten kiertotalous on hoidettu vesi- ja jätehuollossa. Lopuksi kiersimme läpi Suomen 

moderneimman jätevedenpuhdistamon. Paikalla oli 25 senioria. 

19.10. lounasesitelmässä kuulimme tuulivoiman rakentamisesta. Paikalla oli noin 50 senioria. 

16.11. lounasesitelmän aiheena Suomalalaisella Klubilla oli "Ukrainan sodan teknologiset 

opetukset, mm droonien käyttö". Esitelmän piti MPKK:n sotatekniikan laitoksen johtaja eversti 

Mauri Etelälahti. Esitelmää oli kuuntelemassa vajaat 50 henkilöä. 
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20.11. vierailimme 25 hengen voimalla HSL toimistossa, jossa saimme kuulla neljän asiantuntijan 

esitykset. Strategiaohjausyksikön päällikkö Veera Laiterä piti HSL:n yleisesittelyn. 

Liikennejärjestelmäyksikön päällikkö Johanna Järvinen esitteli MAL2023-suunnitelmaa ja MAL-

sopimuksen valmistelua.  Liikennejärjestelmäasiantuntija Sakari Metsälampi kertoi Helsingin 

seudun raitioliikenteen kehittämisnäkymiä 2040-luvulle. Joona Packalén kertoi etuajassa 

valmistuneen Raide-Jokerin eli Pikaratikan onnistuneesta käyttöönotosta.  

22.11. tutustuimme 20 seniorin kanssa Espoon projektinjohtajan Antti Mäkisen johdolla Tapiolan, 

Keilaniemen ja Otaniemen suunnitteluun ja rakentamiseen.  

 

Kotimaan excursiot 

 

20.4. teimme kulttuuri- ja ammatillisen tutustumismatkan Lahteen. Aluksi tutustuimme  

MALVAan, Lahden omaan, uuteen visuaalisten taiteiden museoon. Ammatilliseen ohjelmaan  

kuului esitys Lahden kaupungin saavutuksista ympäristön suojelun ja kehittämisen alalla sekä  

kiertoajelu tutustumaan rakenteilla oleviin alueisiin. Retki päättyi Lahden kaupunginteatterin  

näytelmään ”Totuuden hinta”. Retkelle osallistui 40 henkilöä.  

 

30.5. teimme perinteisen jokakesäisen saaristoretken tällä kertaa Porvooseen m/s J.L.  

Runebergilla. Kaupunkiin tutustumisen jälkeen jatkoime matkaa bussilla tutustumaan Albert  

Edelfeltin Ateljeemuseoon, joka sijaitsee Porvoon lähellä Haikossa. Kysymyksessä oli taiteilijan  

140-vuotisjuhlanäyttely. Retki täydensi aikaisemmin toukokuussa tehtyä taiteilijan töiden  

laajempaa katsausta Ateneumissa. Retkelle osallistui 37 henkilöä.  

 

12.8. teimme kesäretken Taidekeskus Salmelan taidenäyttelyyn. Sitä seurasi Hectorin (and his  

power band) loppuunmyyty konsertti kauniissa kesäillassa Taidekeskuksen esiintymislavalla.  

Menomatkalla pysähdyimme Kymen Paviljongissa, missä oli esillä Anu Pentikin monipuolista  

tuotantoa. Matkalle osallistui 24 henkilöä 

 

15.11. teimme retken Tampereelle ja tutustuimme aluksi uuden Nokia Arenan tiloihin ja  

toimintaan. Nokia Arena on varattuna jo moneksi vuodeksi ja kilpailukyky perustuu siihen, että  

tiloja voidaan hyvin nopeasti muuttaa digitaalisesti ei toimintoihin. Seuraava kohde oli Sara  

Hildénin taidemuseo ja korealaisen Lee Bulin näyttely. Esittely antoi hyvän käsityksen eri  

tekniikoilla toteutetuista taideteoksista. Tampereen kaupunkikehityksestä ja menestymisen  

avaimista kertoi kaupunkiympäristön palvelualueen johtaja Mikko Nurminen Näsinneulan  

näköalatornissa. Tampereen kilpailukyky perustuu strategisiin yhtenäisiin linjauksiin ja kun  

hankkeesta on päätetty, tehdään ne yksimielisesti. Retki huipentui Tampereen Työväen  

teatterin esitykseen Molièrin Saiturista. Retkelle osallistui 34 henkilöä.  

 

 

Ulkomaan excursiot 
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11.-15.10. teimme kulttuurimatkan Rein-joelle. Risteily kulki reittiä Frankfurt 

Mannheim/Heidelberg -Speyer-Strasbourg/Kehl-Mainz-Frankfurt. Matkan varrella  

tutustuimme mm. Heidelbergin linnaan ja vanhaan keskustaan, Speyerin katedraaliin,  

Strasbourgiin sekä Eberbachin luostariin. Jokiristeilylle osallistui yhteensä 23 senioria  

aveceineen. 

 

Kulttuuritapahtumat 

  

31.1. esitettiin Kansallisoopperassa Puccinin ”Turandot”. Esitystä oli seuraamassa 30 senioria  

aveceineen. 

  

6.2. vierailimme Amos Rexin taidemuseossa ihastelemassa Hans Op de Beeckin näyttelyä  

”Hiljainen paraati”. Näyttelyyn osallistui yhteensä 30 senioria.  

 

10.2. kävimme Musiikkitalossa Radion sinfonisorkesterin konsertissa kuuntelemassa viulisti  

Patricia Kopatchinskajan siivittämää Ligetin viulukonserttoa. Paikalla oli yhteensä 20 senioria  

aveceineen.  

 

16.2. esitettiin Kaupunginteatterin Arena-näyttämöllä ”Näytelmä, joka menee pieleen”.  

Tilaisuuteen osallistui 16 senioria aveceineen. 

 

2.3. kävimme Helsingin Kaupunginteatterissa katsomassa Ingmar Bergmanin 1900-luvun alun  

sukusaagaa, Fanny ja Aleksander. Esitystä oli katsomassa 30 senioria aveceineen. 

 

25.3. näimme uusintana syksyltä Kansallisteatterin 150-vuotis juhlanäytelmän, Ensimmäinen  

tasavalta. Näytelmää oli katsomassa 20 senioria aveceineen. 

 

29.3. tutustuimme taidemuseo EMMAan ja sen lukuisiin näyttelyihin. Pääpaino oli Kyösti  

Kakkosen vuosikymmenien aikana keräämällä muotoilu- ja taide-esineiden kokoelmalla.  

Tapahtumaan osallistui 23 henkilöä. 

 

14.4. nautimme Meta4-jousikvartetin johtamasta Helsingin Kaupunginorkesterin konsertista.  

Musiikkitalossa meitä oli paikalla 10 senioria aveceineen. 

 

18.4. kävimme Kansallisoopperassa katsomassa valloittavan villin version Mozartin  

Taikahuilusta. Esitystä oli katsomassa 29 senioria aveceineen. 

 

1.5. yhteensä 43 senioria aveceineen osallistui Musiikkitalon perinteiseen vappumatineaan. 

 

7.5. Kansallisteatterin suurella näyttämöllä avautui 19. Musta laatikko. Esitystä oli  
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seuraamassa 29 senioria aveceineen. 

 

12.5. Ateneumin taidemuseon avattua remontin jälkeen ovensa kävimme tutustumassa  

maailmaa valloittaneeseen Albert Edelfeltin näyttelyyn. Mukana opastetulla vierailulla oli  

yhteensä 62 senioria aveceineen. 

  

16.5. tutustuimme Suomen ja Helsingin historiaan professori Laura Kolben opastamalla  

kävelyretkellä Senaatintorin ympäristössä. Tutustuminen vanhan keskustan rakennuksiin,  

niiden historiaan ja syntyolosuhteisiin avasi yhteistä menneisyyttämme erinomaisella ja  

elävällä tavalla. Kävelykierrokselle osallistui 23 henkilöä. 

 

18.9. kävimme joukolla tutustumassa huomattavan taiteen tukijan ja suurliikemiehen, Amos  

Anderssonin kotimuseoon. Koti oli täynnä taidetta ja menneen ajan tunnelmaa. Mukana on 18  

senioria aveceineen.  

 

21.9. Kansallisoopperan päänäyttämöllä nähtiin maailman kuuluisin baletti, Joutsenlampi.  

Tšaikovskin loistelias musiikki ja ikonisen kaunis visuaalinen maailma saivat seniorit  

huokaisemaan ihastuksesta. Joutsenlampea oli katsomassa 21 senioria aveceineen.  

 

6.10. tutustuimme tekstiiliteoksistaan tunnetun taiteilijan Kustaa Saksin suurten kuvakudosten  

Rajamailla-näyttelyyn Designmuseossa. Museossa oli mukana 25 senioria aveceineen. 

  

10.10. teimme sarjassaan toisen kävelyretken ”Helsinki 1918” Siltasaaren ja Hakaniemen  

ympäristössä FT Samu Nyströmin johdolla. Autenttisessa ympäristössä tutustuimme Suomen  

historian kannalta käänteentekevien valtiollisten tapahtumien tapahtumapaikkoihin  

unohtamatta niiden maailmanpoliittista taustaa sekä ruuan ja energian puutteesta kärsivän  

kansalaisen näkökulmaa. Yhteisessä kahvitilaisuudessa kierroksen jälkeen oli vielä mahdollista  

vertailla omien vanhempien ja isovanhempien kokemuksia noilta ajoilta. Kävelykierrokselle  

osallistui 23 henkilöä.  

  

17.10. oli vuorossa musikaali Rakas Evan Hansen Helsingin Kaupunginteatterissa. Rakas Evan  

Hansen on tarina itseksi kasvamisen vaikeudesta ja itsensä löytämisen voimasta. Se on tarina  

nuoruudesta, tarina vanhemmuudesta ja tarina nopeasti kasvavista lapsista ja äideistä, jotka  

pysyvät aina lapsensa rinnalla. Musikaalia oli kastomassa 8 senioria aveceineen. 

 

19.11. tutustuimme asiantuntevan oppaan johdolla Tamminiemessä Urho Kekkosen museoon.  

Museorakennus on toiminut Kekkosen lisäksi monen muunkin presidentin kotina. Vierailu  

päättyi museon viereiseen kahvila Adjutanttiin, missä Kekkosen ajan muistelu jatkui.  

Museovierailuun osallistui 21 henkilöä.  

 

22.11. nähtiin Kansallisteatterin Pienellä näyttämöllä peruskorjatun näyttämön avajaisesitys,  
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Europeana. Se kertoi niistä ylevistä tavoitteista, joiden oli määrä johdattaa kohti uudenlaista,  

parempaa ihmisyyttä. Europeanaa oli katsomassa kolme (3) senioria aveceineen.  

  

3.12. aukeni 20. Musta laatikko Kansallisteatterin Suurella näyttämöllä.. Mustaa laatikkoa oli 

avaamassa 32 senioria aveceineen. 

 

19.12. kävimme perinteisessä Polyteknikkojen Kuoron (PK) joulukonsertissa Johanneksenkirkossa. 

Konserttiin osallistui 46 senioria aveceineen. 

 

30.12. nautimme Helsingin Kaupunginteatterissa koko perheen lumovasta Disney-

suurmusikaalista, Pieni merenneito. Näytöstä oli seuraamassa 25 henkilöä. 

 

Muut tapahtumat 

 

25.5. oli RIL-seniorien ensimmäinen golftapahtuma Master Golfin Forest-kentällä. Alun kosteassa tuulessa 

ja lopun kuumassa auringonpaisteessa pelasi 8 senioria. 

28.3. pidettiin RILin toimistossa senioreiden, nuorten ja rakennuttaminen ja projektinjohto – 

tekniikkaryhmän toteuttama urakertomuspilotti. Haastattelumuotoisessa tilaisuudessa olimme humaanin 

insinöörin ja joukkueenrakentajan Jaakko Heikkilän uran äärellä. Paikalla meitä oli kymmenkunta 

kiinnostunutta ja saman verran etänä.  

7.6. pelattiin Tapiola golfin kentällä golfkierros hyvän sään vallitessa. Pelaajia oli 12. 

3.7. golftapahtumassa Talmassa oli sateisessa säässä pelaamassa 5 senioria. 
 
11.8. pelattiin golfia Keimolan kentällä hyvässä säässä 7 seniorin voimin. 

8.9. oli kauden viimeinen golftapahtuma Espoo Golfin kentällä. Pelaajia oli 11. 

13.10. oli ensimmäinen Teams-ekskursio Ouluun, jossa saimme kaupungin yleisesittelyn sekä maankäytön 

kehitysnäkymien ja merkittävimpien investointien esittelyt. Oulun kärkihankkeita esitteli 

kaupunkiympäristöjohtaja Marko Kilpeläinen, ajankohtaisia kaavoitushankkeita kaavoitusjohtaja Kari 

Nykänen, varautumista vihreän siirtymän teollisuushankkeisiin kaupungingeodeetti Kaija Puhakka sekä 

Oulun ajankohtaisia liikennehankkeita kaupungininsinööri Tapio Siikaluoma. Paikan päällä Oulussa oli 25 

henkilöä ja Teams-yhteydellä 10 henkilöä. 

26.10. toisessa Teams-ekskursiossa tutustuimme Jyväskylän rakentamiseen. Jyväskylän 

elinkeinopalveluiden näkökulmasta ajankohtaista kaupungin rakentamis- ja kaupunkikehityshankkeista ja 

tulevaisuuden näkymistä kertoi verkostopäällikkö Tanja Oksa. Teams-yhteydellä oli mukana 10 henkilöä.  

28.11. kolmannessa Teams-ekskursiossa Vaasan kaupungin kuntatekniikan yleisesityksen piti 

kuntatekniikan johtaja Jukka Talvi. Keskustelussa esillä oli mm. Giga-Vaasan alue sekä pyörä- ja 

joukkoliikenteen asioita. Teams-yhteydellä mukana oli 12 henkilöä. 

 



8 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Yhteenveto tapahtumien osanottajamääristä: 

TAPAHTUMAT kpl 

2020 

kpl 

2021 

kpl 

2022 

kpl 

2023 

osallist. 

2020 

osallist. 

2021 

osallist. 

2022 

osallist. 

2023 

Sääntömääräiset kokoukset 2 2 2 2 13 56 40 33 

Esitelmät ja vierailut 3 4 6 23 105 90 163 800 

Kotimaan ekskursiot 3 4 9 4 70 115 239 135 

Ulkomaan ekskursiot 1 1 1 1 22 22 17 23 

Kulttuuritapahtumat 7 15 18 23 234 345 451 587 

Muut tapahtumat 1 1 1 8 10 60 150 115 

Lounais-Suomen, Pirkanmaan ja 

Pohjois-Suomen alueiden 
tapahtumat 

 
8 

 
10 

 

18 

 
24 

 
71 

 
110 

 

251 

 

370 

 

Yhteensä 

 
25 

 
37 

 

55 

 
85 

 
525 

 
798 

 

1311 

 

2063 

 

Verkossa välitettyjen tapahtumien osallistujamäärät eivät luonnollisestikaan ole täysin tarkkoja. 
Taulukko ei sisällä Espoon Ison Omenan eikä Helsingin Kahvila Briossin kahvitilaisuuksia.  

Muu toiminta 

Professori Pentti Murolen blogikirja ”Entäs jos”  

Vuoden 2021 lopulla menehtyneen professori Pentti Muroleen lähes päivittäin tekemistä 

blogikirjoituksista tekeillä ollut kirja valmistui ja se julkistettiin syksyllä Seniorien syyskokouksen 

yhteydessä. Kirjan valmistumista vetäneen blogityöryhmän puheenjohtajana toimi Harry 

Lindström. ”Entäs jos?”- julkaisu pohjautuu professori Penti Murolen (1934-2021) lähes 700 

blogikirjoitukseen ja julkaisuun on valittu 170 kirjoitusta aihepiireittäin ryhmitettynä. Kirjoitukset 

ovat syntyneet 10 vuoden aikana ja kattavat yhdyskunta- ja liikennesuunnitteluun liittyviä 

pohdiskeluja lähes 70 vuoden aikajänteeltä. Julkaisu on syntynyt RIL-Senioreiden aloitteesta. 

Julkaisu on saatavilla sekä ladattavana tiedostona että painettuna kirjana. Kirja on ilmainen ja sitä 

jaetaan niin kauan kuin painosta riittää. 

RIL-Nuorten ja RIL-Senioreiden yhteistyö ja urapolut 
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RIL-Nuorten ja RIL-Seniorien yhteistyökeskustelut konkretisoituivat hankkeeseen, jossa yhdessä 
RIL:n tekniikkaryhmien kanssa aloitettiin keskustelusarja kokeneiden rakennusalan henkilöiden 
urakertomuksista. Sarjaa jatketaan keväällä 2024. 

3. JOHTORYHMÄ 

Johtoryhmä kokoontui vuoden aikana 6 kertaa. Johtoryhmän puheenjohtajana toimi Auni Palo ja 
jäseninä Anssi Koskiahde, Marja-Kaarina Söderqvist, Markku Tuhola, Tapio Aho, Juha Hetemäki, 
Kyösti Oasmaa ja Petri Jalasto (sihteeri). Kokouksiin osallistuivat myös kulttuuriryhmän vetäjä Rita 
Piirainen, AK-ryhmän vetäjä Olli-Pekka Poutanen, historiaryhmän vetäjä Aarne Jutila sekä 
kunniapuheenjohtajat Jaakko Heikkilä, Petri Janhunen ja Pertti Sandberg.   

4. AK-RYHMÄ  

AK-ryhmä kokoontui vuoden aikana 4 kertaa. Ryhmä valmisteli johtoryhmälle kevät- ja syyskauden 
ohjelmia ja oli aktiivisesti mukana yksittäisten tapahtumien suunnittelussa. 

AK-ryhmän puheenjohtajana toimi Olli-Pekka Poutanen ja jäseninä Matti Iikkanen, Petri Jalasto, 
Tapani Jylhä, Juhani Katko, Sakari Koivisto (sihteeri), Juha Nurmi, Kyösti Oasmaa ja Kari Ruohonen. 

5. KULTTUURIRYHMÄ 

Kulttuuriryhmä kokoontui vuoden aikana yhteensä 5 kertaa ja valmisteli RIL-Senioreiden 

kulttuuritapahtumat. Kulttuuritapahtumien kysyntä on kasvanut koronapandemian jälkeen ja 

saavuttaa pikku hiljaa pandemiaa edeltävän ajan laajuuden. Kulttuuritarjonta koostui perinteisesti 

teatteri- ja oopperaesityksistä, konserteista, museovierailuista sekä koti- ja ulkomaan 

kulttuuriretkistä. Korona-aikana mukaan tulivat myös kulttuurikävelyt, joita on jatkettu 

menestyksekkäästi. Osa tilaisuuksista valmisteltiin ja toteutettiin yhteistyössä AK-ryhmän kanssa. 

Kulttuuriryhmän puheenjohtajana toimi Rita Piirainen ja jäseninä Pekka Auro, Kari Lautso ja Tuija 

Räty. 

 

6.      HISTORIARYHMÄ 

Henkilöhistoriikkeja oli vuoden 2023 loppuun mennessä kertynyt 209 kappaletta eli yksi 
enemmän kuin edellisenä vuonna. Rakennusalan merkittävien tapahtumien sekä arvonimiä 
saaneiden rakennusalan henkilöiden luettelointia jatkettiin aktiivisesti ja rakennusalan 
merkittävien kirjojen luetteloa täydennettiin. Lisäksi kotisivuja täydennettiin ja parannettiin, 
mutta tietojen lopullinen vienti nettisivuille tuotti vaikeuksia. Myös viisi vuoden lopussa 
vanhinta RIL:n jäsentä selvitettiin. Heidän keski-ikänsä vuoden alussa oli 95,0 vuotta. 
Historiaryhmä kokoontui vuoden aikana 6 kertaa. 

 

 

7.         ALUETOIMINTA 

 

Lounais-Suomi 
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RIL Senioreiden Lounais – Suomen osaston toiminta vuonna 2023 koostui viidestä 

kuukausikokouksesta Panimoravintola Koulussa ja kahdesta tutustumisvierailusta. 

24. tammikuuta vierailu Finnsementin tuotantolaitoksille Paraisilla. Osallistujia 13 ja 

isäntänä/emäntänä Esa Heikkilä ja Ulla Leveelahti, Finnsementti Oy. 

28. helmikuuta lounaskokous aiheena linjasaneeraukset. Osallistujia 11 ja esitelmöitsijänä Tomi 

Vuorio, Turun Talotekniikkakeskus Oy. 

28. maaliskuuta vierailu Turun Ammattikorkeakoulun kampukselle. Osallistujia 11 ja 

isäntänä/emäntänä Esa Leinonen ja Pirjo Oksanen. 

26. huhtikuuta lounaskokous aiheena maankäyttö- ja rakennuslaki. Osallistujia 13 ja 

esitelmöitsijänä valvontajohtaja Leena Salmelainen, Turun kaupunki 

26. syyskuuta lounaskokous aiheena kiinteistömarkkinat. Osallistujia 15 ja esitelmöitsijänä Esa 

Kaasilahti, OP Kodit Oy. Mukana oli myös RIL:n varsinaisia jäseniä. 

24. lokakuuta lounaskokous aiheena Turun kaupunkisuunnittelu. Osallistujia 16 ja esitelmöitsijänä 

maankäyttöjohtaja Jyri Lappi, Turun kaupunki. 

28. marraskuuta lounaskokous ja ”pikkujoulut”. Osallistujia 8, joista yksi avec. 

Edellä mainittujen tapahtumien lisäksi senioreita osallistui RIL:n Lounais – Suomen osaston 

jouluglögeille Kakola Brewing Companyn Tap Roomissa 23.marraskuuta. 

RIL Seniorien Lounais – Suomen osaston ”kokoonkutsujana” toimi vuonna 2023 Anssi Koskiahde ja 

hänen seuraajakseen valittiin marraskuussa Tuomo Laitinen. 

 

Pirkanmaa 

Pirkanmaan RIL-Seniorit kokoontuivat vuoden 2023 aikana Suomalaisella Klubilla viiteen 

lounastilaisuuteen, joissa käsiteltiin ajankohtaisia asioita ja pidettiin esityksiä. Lisäksi oli muutamia 

RILin Pirkanmaan osaston yhteistilaisuuksia kuten kesä- ja jouluglögit sekä vuosikokousten 

yhteydessä työmaaekskursiot. Lounas- ja glögitilaisuuksiin osallistui yhteensä 118 senioria.  

Tammikuussa seniori Juhani Heljo piti esityksen "Rakennusten ja rakennuskannan merkitys ja 

mahdollisuudet sähkötehon ohjauksessa". Juhani on tehnyt pitkän päivätyön Tampereen 

teknillisessä yliopistossa rakennusten lämmöneristämisen ja energiankulutuksen tutkimuksen 

parissa. (24 senioria) 

Maaliskuussa seniori Olli Niemi piti 70-vuotispäiväänsä juhlistaen esityksen ”Korkeakoulut 

Tampereen kaupunkiseudun ja yritysten uudistajana”.  Olli kertoi aluksi taustansa koulupojasta 

Tampereen teknillisen korkeakoulun tekniikan tohtoriksi. TTKK on muovannut hänen uraansa 

vahvasti. (21 senioria) 
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Toukokuussa kehitysjohtaja Ville-Mikael Tuominen Tampereen Raitiotie Oy:sta piti esityksen 

Tampereen Ratikasta. Saimme kuulla laajan katsauksen ratikasta, nykyhetkestä ja tulevasta, 

liikenteen järjestämisestä ja yhdyskuntarakentamisesta ratikkareittien varrella. 

www.tampereenratikka.fi  (19 senioria) 

Kesäglögit nautittiin yhdessä RILin Pirkanmaan osaston kanssa Ravintola Periscopessa. (8 senioria) 

Syyskuussa professori Jorma Mäntynen / Destia piti esityksen ”Väylävisio 2025-2050” ja se löytyy 
linkistä. 
https://drive.google.com/file/d/1UfEOEWtm3orNgHofY7ARXpflEs09ETU3/view?usp=sharing  
Suomessa pitäisi suunnata rajalliset resurssit harkitusti ja pitkäjänteisesti, eikä tuoda julki huonosti 
perusteltavia kymmenien/satojen miljardien hankkeita, panostettava pääväylästöön. (19 senioria) 
 
Marraskuussa esityksen ”Katsaus Tampereen tuleviin katuhankkeisiin” piti suunnittelupäällikkö 

Jouni Sivenius Tampereen kaupunki / Kaupunkiympäristön rakennuttaminen ja ylläpito / 

Kuntatekniikan suunnittelu. Yleisesti voisi todeta, että myllerrys Tampereen katuverkossa jatkuu ja 

miljoonia kuluu infrahankkeisiin. (12 senioria) 

Jouluglögit nautittiin Pyhäjärven vesillä.  RILin Pirkanmaan alueosasto oli varannut m/s Silver Sky 

laivan Jouluglögi-risteilylle juhlistamaan alueosaston 45-vuotista toimintaa. Jouluglögille osallistui 

15 senioria. Risteilyllä julkistettiin osaston 8. RILnööri. Hän on Harri Koivikko, joka on yksi osaston 

perustajista 1978. Hänen puheenjohtajakaudella 1986-87 ideoitiin RILnööri arvonimi ja tupsuknalli. 

Harri toimi myös RILin hallituksessa 1989-91.  

Pirkanmaan alueella on n. 100 RIL-Senioreiden jäsentä. Yhdyshenkilönä toimi Kalevi Lammi, joka 

oli myös seniorien edustaja RILin Pirkanmaan osaston hallituksessa. Seniori Markku Tuhola oli 

Pirkanmaan edustajana RIL-Seniorien johtoryhmässä. 

                 
Professori Jorma Mäntynen                                         RILnööri arvonimen ja tupsunallin ideoijat  
Väylävisio 2025-2050                                               RILnööri Harri Koivikko ja seniori Esko Haume 
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Pohjois-Suomi 

RIL-Nuoret Pohjois-Suomen matchmaking tilaisuudessa 16.1.1923 seniorit järjestivät taas kerran 
CV-klinikan, jossa liki kolmellekymmenelle nuorelle annettiin vinkkejä CV:n laatimiseen. Senioreita 
tilaisuudessa oli neljä. 

Helmikuussa kokoonnuimme torstaikahville Antell Piha -ravintolaan. Osallistujia 18. 

Tiistaina 28.2.2023 klo 12.00 tutustumme Oulun yliopistollisen sairaalaan rakennustyömaahan 

(OYS2020-Maailman älykkäin sairaala). Mielenkiintoiseen, kustannusarvioltaan useita satoja 
miljoonia euroja olevaan hankkeeseen oli tutustumassa 15 senioria. Isäntänä toimi 
ohjelmajohtaja Kari-Pekka Tampio. 

Maalis-, huti- ja toukokuussa kokoonnuimme tavanomaisille torstaikahville Antell Piha -ravintolaan. 
Osallistujia oli 10–20. Kesäaikana torstaikahvit olivat tauolla. 

Pohjois-Suomen Rakentajaseniorien golfmestaruuskilpailu pidettiin 8.8.2023 Sankivaaran 
golfkentällä. Kilpailuun osallistui 11 senioria. 

Syyskuussa kokoonnuimme torikahveille Kauppahallin Kahvilaan. Osallistujia oli 18 

Syyskuussa 11-14.09 tehtiin matka (avec) Osloon. Matkalle osallistui 12 henkeä. Matkalla 
tutustuttiin mm Holmenkolleniin, Kansallismuseon norjalaiseen taiteeseen. Myös keskusta-alueen 
uudet, kivipintaiset asuinrakennukset olivat näkemisen arvoisia. Totesimme, että Oslo oli todellakin 
vierailun arvoinen paikka. 

Lokakuussa 13.10.2023 toteutettiin valtakunnallinen Teams-vierailu Ouluun. Kuulime hienot 
esitykset Oulun maankäytön kehitysnäkymistä sekä kärkihankkeista. Puheenvuorojen pitäjinä 
kaupunkiympäristöjohtaja Marko Kilpeläinen, kaavoitusjohtaja Kari Nykänen, kaupungingeodeetti 
Kaija Puhakka ja kaupungininsinööri Tapio Siikaluoma. Meitä Pohjois-Suomalaisia oli paikan päällä 
25 senioria ja lisäksi Teams:n kautta esityksiä seurasi reilut kymmenen senioria. 

Marraskuussa kokoonnuimme perinteisille torstaikahville Antell Piha -ravintolaan. Osallistujia 20 

Perinteiselle joululounaalle (avec) kokoonnuimme Maikkulan kartanoon 14.12.2023, Mukana 27 
osallistujaa. Joululounaalla osallistujille kerrottiin vuoden 2023 toiminnasta ja näkymistä vuodelle 
2024. Samoin tehtiin alustavia päätöksiä vuoden 2024 ulkomaanmatkan kohteesta. 

Pohjois-Suomen Rakentajasenioreiden vetäjä on toiminut Matti Räinä. 

 
8.    VIESTINTÄ 

Jäsenille suuntautunut viestintä tapahtui pääosin RILin verkkosivuilla. Kertomusvuoden aikana 
verkkosivuilla julkaistiin neljä Seniorikuulumiset –tiedotetta.   

Tiedotteet valmisteltiin AK- ja Kulttuuriryhmissä.  

Verkkosivuilla julkaistiin myös mm. kevät- ja syyskokousten pöytäkirjat, tiedot Senioreiden 
ryhmistä, toimintaan ja tapahtumiin liittyviä ohjeita, Toimintasuunnitelmat ja 
Toimintakertomukset sekä muuta jäsenistöä kiinnostavaa aineistoa. Senioreiden verkkosivuista 
huolehti RILin toimistolla Ossi Liang. 
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9.      TALOUS 

Senioreiden toimintaa hoidetaan omakustannusperiaatteella. Järjestettyjen tapahtumien kulut 
katetaan ennakkoon perittävillä osallistumismaksuilla. Joidenkin yksittäisten tapahtumien 
pienehköt osallistumismaksut maksetaan RIL-senioreiden varoista. Talouskatsauksen luvut eivät 
sisällä alueiden taloustietoja. Alueiden toiminta on myös pitkälti omakustanteista. 

 

Ohessa yhteenveto Senioreiden vuoden 2023 talouskatsauksesta. Vuoden 2023 lopussa 
laskennallisesti varoja oli yhteensä (suluissa edellisen vuoden)  11 145,42 € (10 320,82 €) ja vuoden 
laskennallinen tulos on +824,60 (-10 677,73 €). Pankkitilillä varoja on ollut 31.12.2022: 11 145,42 € 
(10 320,82 €). RIL ry on tukenut Senioreiden toimintaa maksamalla kertomusvuonna menoja 
yhteensä 2555,98 € edestä. RIL:n on allokoinut tukea senioreiden toimintaan 6 000 €, josta on 
käytetty em. summa.  

 

Talouskatsauksen luvut eivät sisällä alueiden taloustietoja. Alueiden toiminta on pitkälti 
omakustanteista. 

 

10.       IN MEMORIAM 

Kunnioitamme kertomusvuoden aikana edesmenneitä senioreita:  KETTUNEN KAARLO, 
RAHKAMO KARI Tapani, HANNUKAINEN OSMO Antero, ARIMO Atri KALEVI, GRUNDSTRÖM Axel, 
RAINER Rafael, KINNUNEN PEKKA Juhani, MARTOLA MATTI Veikko Juhani, SARKKINEN PAAVO 
Olavi, HAKKARAINEN MATTI Olavi, KATAJAMÄKI JORMA Kauko Johannes, LESKINEN Veli MATTI, 
RATILAINEN MATTI Kalevi, LESKELÄ ANTTI Tuomas, TALOLA MIKKO Olavi, KELA JUHANI Ilmari, 
HEIKKINEN RISTO Tapani 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 



14 
 

 

 

 

 

 

 

 


